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Geachte fractie, 
 
Op 25 april 2023 heeft u ons een brief gestuurd waarin u mede naar aanleiding van de informerende 
raadsbijeenkomst op 16 maart 2023 vragen stelt. Tijdens de informerende raadsbijeenkomst bent u 
door ons college en de Regionale Uitvoeringsdienst Drenthe geïnformeerd over de VTH-resultaten in 
2022. U splitst uw vragen op in drie delen, eerst lichtverontreiniging, daarna PFAS verspreiding door 
erosie van windmolen wieken en tot slot geluid.  
 
Vragen lichtverontreiniging 

- Bij de informerende raadsbijeenkomst werd door de RUDD aangegeven dat ook op de 
verlichting van windparken toezicht wordt gehouden. Wat zijn de normen waaraan wordt 
getoetst? Hoe vaak wordt dit toezicht uitgevoerd en wat zijn de bevindingen van dit toezicht? 

- Bent u op de hoogte van de mogelijkheid van het dimmen van de verlichting bij goede 
weersomstandigheden? Bent u voornemens dit dimmen via de RUDD af te dwingen bij het 
windpark ter voorkoming van onnodige lichtverontreiniging? Zo ja hoe gaat u dat dan 
uitvoeren en zo nee waarom niet? 

- Bent u op de hoogte van proeven met naderingsdetectie? Ziet u mogelijkheden om met het 
windpark een naderingsdetectie project te starten? Zo ja hoe gaat u dat dan uitvoeren en zo 
nee waarom niet?  

- Gaat u de mogelijkheid tot beperking lichthinder afkomstig van het windmolenpark N33 
onder de aandacht brengen van het college van de gemeente Veendam? Zo nee waarom 
niet? 

- Kent u effecten op mens en dier van door draaiende wieken veroorzaakt pulserend licht? Zo 
ja welke zijn dit Zo nee waarom niet? 

 
Reactie: 
In de informerende raadsbijeenkomst van 16 maart 2023 heeft de RUDD aangegeven dat verlichting 
van windturbines wordt getoetst door de Inspectie Leefomgeving en Transport. Aan het 
Inpassingsplan voor windpark is daarvoor een verlichtingsplan toegevoegd. Wij zijn op de hoogte van 
de onderzoeken die zijn uitgevoerd met betrekking tot verlichting van windparken. De effecten van de 
verlichting, waaronder pulserend licht, zijn aanleiding geweest voor het starten van de onderzoeken. 
Landelijk, rijksoverheid en provincie, wordt overleg gevoerd met de windsector over hoe de nieuwe 
technieken zo snel mogelijk ook bij bestaande parken kunnen worden doorgevoerd. Wij blijven de 
ontwikkelingen in dit kader actief volgen en zijn voornemens dit onderwerp ook op de agenda te 

http://www.aaenhunze.nl/


zetten van het geplande bestuurlijk overleg. Wij gaan er vanuit dat ook de gemeente Veendam op de 
hoogte is van alle ontwikkelingen met betrekking tot regelgeving voor windparken. 
 

Vragen PFAS 
- D66 legt uw college de vraag voor of er onderzoek wordt uitgevoerd naar de verspreiding 

van PFAS door erosie van de windmolen wieken in het windpark. Is het college voornemens 
alsnog een onderzoek naar dit gezondheidsaspect in te stellen in het referentiegebied? Zo ja 
hoe gaat dat dan gebeuren en zo nee, waarom niet? 

- Gaat u dit mogelijke gevaarlijk aspect voor de volksgezondheid van PFAS onder de 
aandacht  brengen bij de GGD? Zo nee waarom niet? 

Reactie: 
Landelijk wordt er onderzoek uitgevoerd naar verschillende gezondheidsaspecten met betrekking tot  
Windparken. Wij gaan er vanuit dat PFAS daarin ook zal worden meegenomen wanneer daar aanleiding  
voor is. Wij hebben dit aspect onder de aandacht gebracht bij de GGD. 
 
Vragen Geluid 

- Bent u met ons van mening dat de uitwisselbaarheid van meetgegevens in twee aanpalende 
windparken van belang is? Zo neen waarom niet? 

- Hebt u met de betrokken gemeenten van het windpark N33 afstemming gezocht over de 
wijze van geluidsmetingen? Zo ja zijn deze onderzoeken op elkaar afgestemd en zo nee 
waarom niet? 

- Worden de verschillende onderzoeken met elkaar vergeleken? Zo ja op welke wijze en zo 
nee waarom niet? 

- Gaat u net als in het windpark N33 metingen verrichten in de gondels? Zo ja hoe en zo nee 
waarom niet? 

Reactie: 
De verleende omgevingsvergunning is het kader voor toezicht op het windpark. Uitwisseling  
van meetgegevens is, gelet op het feit dat er sprake is van verschillende inrichtingen, niet van belang  
voor het uitvoeren van toezicht. Meetgegevens zijn afhankelijk van weersomstandigheden,  
verkeersbewegingen en omgevingsgeluiden.  
Wij zijn op de hoogte van de geluidsmetingen bij Windpark N33. En zullen ons op de hoogte stellen van  
de resultaten. Wanneer wij hierin aanleiding zien om ook voor Windpark DDMO aanvullend onderzoek te  
laten uitvoeren zullen wij uw raad daarover informeren. 
Er is onlangs, samen met de gemeente Borger-Odoorn, opdracht gegeven om een brononderzoek uit te  
voeren naar aanleiding van de resultaten van het in januari 2023 opgeleverde rapport van het  
Geluidonderzoek Windpark DDMO. De metingen worden conform de internationale methode  
IEC 61400-11 (3e editie) gedaan.  
 
Met vriendelijke groet,  
  
Namens het college van de gemeente Aa en Hunze,  
  
  
  
   
de heer R.L.H. Schoonderbeek  de heer A.W. Hiemstra 
secretaris      burgemeester 

 

 


